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Protokół Nr 21/20 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi z 28 września 2020 r. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godzinie od 13.00 do godz. 15:50. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności; 

2. pan Krzysztof Wojciech Jaworski – Burmistrz Trzcianki; 

3. pan Witold Putyrski – Zastępca Burmistrza Trzcianki; 

4. pani Joanna Zieńko – Skarbnik gminy. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca komisji pani 

Aneta Flis, witając wszystkich radnych obecnych na posiedzeniu oraz 

zaproszonych gości. 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Aneta Flis przeczytała porządek posiedzenia. 

Został on zatwierdzony w głosowaniu: za 8 (jednogłośnie). Porządek 

przedstawiał się następująco: 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia.   

3. Zatwierdzenie protokołu Nr 20/20 z dnia 07.09.2020 r. 

4. Wnioski Komisji do projektu budżetu na 2021 rok. 

5. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki.  

6. Sprawy wniesione do komisji. 

7. Wnioski komisji i ich realizacja.   

8. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad 3) Zatwierdzenie protokołu Nr 20/20 z dnia 7 września 2020 r. 

Protokół Nr 20/20 z dnia 7 września 2020 roku został zatwierdzony  

w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 0.  

Ad 4) Wnioski Komisji do projektu budżetu na 2021 rok. 

Po dyskusji w niniejszym punkcie stwierdzono, że należy zabezpieczyć 

środki między innymi na profilowanie dróg, remonty sal i świetlic wiejskich, na 

wykonanie przydomowych oczyszczalni i w związku z tym przedstawiono 

następujące wnioski do budżetu gminy Trzcianka na 2021 rok oraz pozostałe 

wnioski do bieżącej realizacji.  

1) Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi wniosła o zabezpieczenie środków na 

profilowanie dróg gminnych  z wbudowaniem materiałów w kwocie 1 miliona 

złotych. Komisja przegłosowała wniosek: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 

2. WNIOSEK DO BUDŻETU NA 2021 ROK. 

2) Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi wniosła o zabezpieczenie środków  

w kwocie 40 tysięcy złotych na doraźne remonty sal i świetlic wiejskich. 

Wniosek przegłosowany: za 7 (jednogłośnie) WNIOSEK DO BUDŻETU NA 

2021 ROK. 

3) Radny Adrian Hałuszka: wnoszę o zabezpieczenie większych środków na 

wykonanie  przydomowych oczyszczalni (WNIOSEK DO BUDŻETU NA 2021 

ROK), jednocześnie proszę o podjęcie rozmów  z wydziałem architektury 

starostwa powiatowego, aby tam gdzie istnieje możliwość budowy 

przydomowych oczyszczalni nie wydawać zgód na lokalizację zbiorników 

bezodpływowych. Proszę o analizę regulaminu dotyczącego wydawania zgód na 

lokalizację przydomowych oczyszczalni tak, aby regulamin  ułatwić.   

4) Radny Adrian Hałuszka: wnoszę o wykoszenie roślinności ruderalnej 

rosnącej na chodniku przy ul. Spokojnej. Ewentualnie wnoszę o zobowiązanie 

właściciela nieruchomości o zadbanie zgodnie z literą prawa, gdyż zgodnie  

z prawem to właściciel nieruchomości powinien zadbać o czystość na chodniku 

przylegającym do jego nieruchomości. 
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5) Radny Ryszard Wilant: proszę o ustawienie lustra na skrzyżowaniu ulic 

Zamkowa i Parkowa w miejscowości Biała. 

6) Radny Wincenty Kilian złożył następujące WNIOSKI DO BUDŻETU NA 

2021 ROK:  

1) Remont drogi w Runowie łączącej drogę powiatową z drogą wojewódzką.  

2) Budowa  ścieżki pieszo-rowerowej z Runowa do Siedliska, wzdłuż drogi 

wojewódzkiej.  

3) Remont przedszkola w Runowie. 

7) Radna Jadwiga Durejko złożyła następujące WNIOSKI DO BUDŻETU NA 

2021 ROK:  

1) Lampa na skrzyżowaniu ulicy głównej z dojazdową do pól do nr Siedlisko 

28.  

2) Doprowadzenie wody dla mieszkańców Leśnego Dworka, Kępa Pokrzywno. 

3) Remont ośrodka zdrowia w Siedlisku ciąg dalszy. 

Zdecydowano również, że w listopadzie Komisja Środowiska i Rozwoju 

Wsi podejmie prace nad regulaminem dotyczącym wydawania zgód na 

lokalizację przydomowych oczyszczalni. Decyzja została podjęta w głosowaniu: 

za 8 członków komisji (jednogłośnie). 

Ad 5) Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki.  

 Podczas posiedzenia Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi analizowano 

następujące projekty uchwał: 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 

gminy Trzcianka na lata 2020 – 2032 wraz z projektem uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok. 

Pan Witold Putyrski – Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że w dziale 600 

Transport i drogi, Rozdział 60013 drogi publiczne wojewódzkie zmniejsza się  

o kwotę 100.000,00 zł wydatki inwestycyjne na pomoc finansową dla 

województwa wielkopolskiego na opracowanie koncepcji wschodniej 

obwodnicy Trzcianki. Następuje przesunięcie wydatkowania tych środków, 
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polegająca na tym, że na przyszły rok gmina potrzebowałaby 150.000,00 zł,  

z tego wkład własny gminy wynosiłby 75.000,00 zł, i po 175.000,00 zł wraz  

z Województwem na rok 2022.  

Pani Joanna Zieńko-Skarbnik gminy wyjaśniła, ze dokonuje się zmian  

w zakresie przedsięwzięcia-Przebudowa budynku użytkowego na Ośrodek 

Edukacji Ekologicznej w Rychliku- przeniesienie z wydatków  na programy lub 

zadania związane z programami realizowanymi z udziałem  środków unijnych. 

Następnie wyjaśniła, że dodano nowe przedsięwzięcia takie jak: budowa 

chodnika i parkingu na ul. Broniewskiego w Trzciance (20.000,00 zł w tym 

roku, 100.000,00 zł w roku przyszłym), projekty techniczne obiektów 

sportowych, projekty techniczne obiektów turystycznych. Wyjaśniła, że 

zmniejsza się o kwotę 25.000,00 zł wydatki inwestycyjne na projekty techniczne 

obiektów sportowych i planuje się wydatki inwestycyjne w kwocie 25.000,00 zł 

na projekty techniczne obiektów turystycznych.  Ponadto zmniejsza się o kwotę 

100.000,00 zł wydatki inwestycyjne na budowę tarasów w Radolinie- 

przesunięto to na 2021 rok.  

Pan Witold Putyrski uzupełnił wypowiedź, że w dniu dzisiejszym 

otrzymano informację, że dofinansowanie na tarasy widokowe w Radolinie 

będzie przyznane. Ze strony funduszy unijnych jest to pomoc w kwocie 

71.265,00 zł. Cały koszt to 190.00000 zł.  

Pani Joanna Zieńko kontynuując wypowiedź dodała, że zmniejsza się  

o kwotę 10.300,00 zł wydatki inwestycyjne na przebudowę grogi gminnej 

Smolarnia-Straduń w gminie Trzcianka.  

Radny Józef Łastowski oraz radna Jadwiga Durejko nie rozumieli, 

dlaczego wprowadza się do projektu uchwały budżetowej zmiany, które na 

poprzedniej sesji zostały przez radnych odrzucone. Radna Jadwiga Durejko 

uważała, że jest to niepoważne. 
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Radny Józef Łastowski zwrócił uwagę, aby zapisy w projekcie uchwały 

budżetowej były bardziej doprecyzowane. Radni często nie wiedzą na co 

poszczególne środki są przeznaczane.  

Radna Jadwiga Durejko była dokładnie tego samego zdania co radny  

J. Łastowski. Najwyższa pora, aby zacząć współpracować i rozmawiać. My jako 

radni też mamy swoje pomysły i przemyślenia. Posiadają doświadczenie,  

z którego się kpi. Minęło dwadzieścia dni i znowu wprowadza się te same 

projekty uchwał. Domagała się właściwego podejścia i traktowania.  

Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy  Finansowej gminy 

Trzcianka na lata 2020 – 2032 wraz z projektem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2020 rok. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała negatywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 2, przeciw 4, wstrzymujących się 1. 

  Następnie przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała negatywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 2, przeciw 5, wstrzymujących się 0. 

- Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej  

pw. Wszystkich Świętych w Białej. 

Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Wszystkich 

Świętych w Białej. 

 Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/138/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 30 października 2019 r. w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Trzcianka. 

  Pan Witold Putyrski – zastępca Burmistrza wyjaśnił, że jest to zmiana 
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techniczna związana z tym, że Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 

wskazało za nieprawidłowe stosowanie przez gminę Trzcianka do określenia 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla części 

nieruchomości niezamieszkałych liczby wywozów pojemników  lub worków  

w danym miesiącu. Ma to wpływ na wysokość stawki dla tych osób.  

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/138/19 Rady Miejskiej Trzcianki  

z dnia 30 października 2019 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie gminy Trzcianka. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXII/279/17 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 23 lutego 2017 r. w sprawie sieci publicznych przedszkoli  

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych w gminie Trzcianka. 

  Radna Jadwiga Durejko nie rozumiała zasadności przeniesienie 

przedszkola do budynku szkoły. Kolejno odczytała pismo z dnia 27.09.2020 r. 

Rady Rodziców Gminnego Przedszkola w Siedlisku. Pismo stanowi załącznik 

do protokołu. Aby przedszkole miało siedzibę pod numerem Siedlisko 160 

należy warunki z pisma spełnić, dobudować pomieszczenia socjalne, zająć się 

placem zabaw. Pogorszyły się ogólne warunki nauki dzieci. 

  Radna Janina Kamińska odniosła sie do sprawy dotyczącej pomieszczenia 

logopedy, ponieważ na spotkaniu w którym uczestniczyła razem  

z Przewodniczącym Rady oraz z Przewodniczącą Komisji dowiedzieli się, że to 

pani dyrektor postanowiła, że sala logopedyczna została przeniesiona do innego 

pomieszczenia.  Wyjaśniła, że usunięty został słup elektryczny i sprzęt na plac 

zabaw ma już niedługo zostać zamontowany.  

  Radny Józef Łastowski stwierdził, że organizacja szkoły i tego, co ma 

zostać wykonane leży w gestii Burmistrza.  

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis była pewna, że każdy z radnych będzie 
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to w pewnym sensie kontrolował, cały przebieg wszystkich prac, miała nadzieję, 

że dojdzie się do wspólnych uzgodnień.  

  Radna Jadwiga Durejko przyznała rację radnemu Józefowi Łastowskiemu. 

Uważała, że dzieci zostały przeniesione wbrew prawu, dlatego radni ingerują  

w tą sprawę. Jeśli zostaną spełnione wszystkie warunki to te dzieci niech tam 

zostaną. Miała wrażenie, że zrobiło się coś kosztem szkoły.  

  Radny Józef Łastowski zapytał co z pomieszczeniem po Przedszkolu 

Gminnym w Siedlisku? 

  Pan Witold Putyrski odpowiedział, że na zebraniu wiejskim w Siedlisku 

Burmistrz poinformował, że może być tam stworzony ośrodek zdrowia.  

  Radny Wincenty Kilian dodał, że jeśli chodzi o przedszkole w Siedlisku to 

obecnie w budynku szkoły brakuje pomieszczeń socjalnych. Dopytał czy jest 

rozważana możliwość rozbudowy, dobudowania pomieszczeń do obecnego 

przedszkola?  

  Następnie radna Jadwiga Durejko wniosła, aby w projekcie uchwały Nr 

XXXII/279/17 w § 1 wykreślić: punkt 2) w punkcie 6 wyrazy „Siedlisko 

3”zastępuje się wyrazami „Siedlisko 160”. 

Wniosek radnej Jadwigi Durejko został przyjęty w głosowaniu: za 3, przeciw 2, 

wstrzymujących się 2. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

wraz ze zmianą w głosowaniu: za 3, przeciw 2, wstrzymujących się 2. 

- Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  

w Trzciance. 

  Pan Witold Putyrski – Zastępca Burmistrza omówił projekt uchwały.  

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  

w Trzciance. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 
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- Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia. 

  Pan Witold Putyrski – Zastępca Burmistrza omówił projekt uchwały. 

  Radny Ryszard Wilant stwierdził, że występuje niebezpieczeństwo, jeśli te 

miejsca postoju będą po prawej stronie. Należałoby pomyśleć o odpowiednim 

przejściu dla pieszych, aby wszystko było zapewnione. Poddał pod 

przemyślenie, czy nie byłoby możliwości, aby takie miejsca postoju dla 

pojazdów wykonać po lewej stronie w stronę na Wałcz, aby nie przechodzić 

przez jezdnię.  

  Pan Witold Putyrski wyjaśnił, że gdyby wykonać to na naszym terenie to 

byłoby to o wiele bardziej kosztowne, niż na terenie Lasów Państwowych  

z którymi można zawrzeć porozumienie i sfinansować to zadanie wspólnie. 

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 3, przeciw 0, wstrzymujących się 4. 

- Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr 1/6/18 Rady Miejskiej Trzcianki  

z dnia 22 listopada 2018 w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 

komisji Rady Miejskiej Trzcianki. 

 Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr 1/6/18 Rady Miejskiej Trzcianki  

z dnia 22 listopada 2018 w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 

komisji Rady Miejskiej Trzcianki. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

- Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Trzcianka na terenie działki o nr ewid.: 315 

położonej w obrębie geodezyjnym Nowa Wieś. 

  Pan Witold Putyrski – Zastępca Burmistrza  wyjaśnił, że celem tego 

projektu uchwały jest zabezpieczenie przed możliwością usytuowania chlewni.  
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  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Trzcianka na terenie działki o nr ewid.: 315 położonej w obrębie 

geodezyjnym Nowa Wieś. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 1. 

Ad 6) Sprawy wniesione do komisji. 

   Przewodnicząca komisji Aneta Flis poinformowała o piśmie skierowanym 

do Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi od sołtysa Pokrzywna - załącznik do 

protokołu. 

   Pan Witold Putyrski poinformował, że na sesji będą dodane jeszcze dwa 

projekty uchwał. Pierwszy będzie dotyczył realizacji drogi dla rowerów przy 

jeziorze LOGO, drugi będzie dotyczył wyrażenie zgody w sprawie zamiany z 

dopłatą nieruchomości rolnych.  

Ad7) Wnioski komisji i ich realizacja. 

    Członkowie komisji złożyli wnioski w punkcie obrad dotyczącym 

wniosków do budżetu.  

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji 

Aneta Flis zamknęła posiedzenie komisji, dziękując wszystkim obecnym za 

aktywny udział.  

 

 

 

   Protokolant      Przewodnicząca Komisji   

Ewelina Ćwiek             Aneta Flis 

 

 

 


